
 ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2022/5 EL PLE 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 26 de maig de 2022 

Durada Des de les 9.30 fins a les 13.30 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Ángel Luis Guerrero Domínguez 

Secretària María Domingo García 

Interventor Juan José Prats Marí 

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i cognoms Hi assisteix

***4774** Ángel Luis Guerrero Domínguez sí

***6013** Cristina Ribas Ribas sí

***5734** Daniel Becerra Torres sí

***4692** Eduardo Sánchez Guzmán sí

***4504** Eva Ruiz Zamora sí

***0238** Francisco Vives Unanua sí

***5369** Francisco Javier Marí Álvarez sí

***4827** Josep Antoni Prats Serra sí

***4514** Josep Guasch Roig sí

***4871** Juan Francisco Ribas Vidal sí

***6800** Maria Guadalupe Nauda Nizzoli sí

***5111** María José Ribas Ribas sí
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***4817** María Nieves Bonet Ribas sí

***4059** María Ángeles Marí Suñer sí

***5691** Mónica Fernández Campos sí

***3251** Pedro Ribas Planells sí

***5680** Pilar Ribas Torres sí

***0332** Pino Vidal Ibáñez no

***5325** Vicent Xavier Roselló Ribas sí

***4414** Vicente Juan Torres Ribas sí

***5530** Vicente Roig Tur sí

Excuses d’assistència presentades:
1. Pino Vidal Ibáñez: motius professionals

ORDRE DEL DIA

A) Part resolutiva
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (acta del Ple ordinari de 28 d’abril de 2022).
2. Expedient 5152/2022. Designació de les festes locals per a l’any 2023.
3. Expedient 5567/2022. Expedient de modificació del pressupost núm. 07/2022, de 

crèdits extraordinaris amb càrrec al romanent líquid de tresoreria.
4. Expedient 5611/2022. Autorització de despesa plurianual.
5. Moció que presenta per escrit l’Equip de Govern amb motiu del Dia Internacional 

contra l’Homofòbia, la Transfòbia i la Bifòbia.
6. Moció que presenta per escrit el GPM per instar el Govern de les Illes Balears a la 

millora urgent de la sanitat pública a l’illa d’Eivissa.

B) Activitat de control
7. Expedient 5527/2022. Informe de compliment dels terminis de pagament  establits a la 

Llei 15/2018, 1r trimestre de 2022.
8. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia.
9. Moció de control que  presenta per escrit el GPM en relació amb  els  senders 

homologats.
10. Moció de control que presenta per escrit el GPM sobre les al·legacions presentades al 

Pla de gestió de la Xarxa Natura 2000 "costa oest Eivissa".
11. Moció de control que presenta per escrit el GPM sobre execució de carril bici. 
12. Moció de control que presenta per escrit el grup CIUDADANOS en relació amb la 

instal·lació  de  càmeres  de  reconeixement  de  matrícules  a  les  rotondes  més 
conflictives.

C) Precs i preguntes
13.Precs i preguntes 

Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el president obri 
la sessió i es delibera sobre els assumptes inclosos a l’ordre del dia.
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Tots  els  grups  polítics  presents  a  la  sessió  (PSOE,  GPM,  UNIDES  PODEM, 
CIUDADANOS,  ARA  EIVISSA  i  PxE)  subscriuen  i  presenten  al  Ple  la  Declaració 
institucional  amb motiu  del  Dia  Internacional  contra  l’Homofòbia,  la  Transfòbia  i  la 
Bifòbia, per la qual cosa l’Equip de Govern retira la moció que figura en el punt 5 de 
l’ordre del dia, relativa al mateix assumpte. 

La Declaració Institucional es tracta en el punt 1 de la sessió i els punts 1, 2, 3, i 4 de 
l’ordre del dia passen a ser els punts 2, 3, 4 i 5 de l’acta.

1.  Declaració institucional  de l’Ajuntament de Sant  Josep de sa Talaia,  amb 
motiu del Dia Internacional contra l’Homofòbia, la Transfòbia i la Bifòbia

Per  unanimitat  dels  grups  PSOE,  GPM,  UNIDES  PODEM,  CIUDADANOS,  ARA 
EIVISSA i PxE, s’aprova la Declaració Institucional amb motiu del  Dia Internacional 
contra l’Homofòbia, la Transfòbia i la Bifòbia, que a continuació es transcriu:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS:

El 17 de maig es commemora el Dia Internacional contra l’Homofòbia, la Transfòbia i 
la Bifòbia, data en la qual l’Assemblea General de l’OMS va eliminar l’homosexualitat 
de la llista de malalties mentals, posant fi, amb això, a la percepció internacionalment 
institucionalitzada de l’homosexualitat com una “malaltia susceptible de ser curada”. 
Això va ocórrer al 1990. Al nostre país el Govern va adoptar oficialment aquest Dia 
Internacional l’any 2009.

Aquest any 2022, amb el lema “Els nostres Cossos, Les nostres Vides, Els nostres 
Drets”,  les  organitzacions  internacionals  per  a  la  defensa dels  drets  del  col·lectiu 
LGTBI que formen part d’IDAHO, reclamen el dret de totes les persones a expressar 
lliurement l’orientació i la identitat sexual sense sofrir per això cap mena de violència 
ni discriminació, exigint, a més, la fi de les teràpies de conversió i de l’esterilització 
forçada de les persones trans i intersex.

Els avanços en els drets del col·lectiu LGTBI a nivell global des d’aquella decisió de 
l’OMS de fa més de 30 anys són notables i han servit per a empoderar i protegir les 
lesbianes, gais, transsexuals, bisexuals i intersexuals en un gran nombre de països.

Segons les dades de l’últim informe Homofòbia d’Estat de ILGA Món, que és el més 
extens recopilatori anual dels drets del col·lectiu a nivell global, actualment 58 estats i 
28 jurisdiccions  no independents,  incorporen a les  seves legislacions  disposicions 
que confereixen una àmplia protecció contra la discriminació basada en l’orientació 
sexual.

Avui dia, centenars de milions de persones viuen en països on es protegeix el dret a 
estimar lliurement; però per desgràcia encara són més els països en els quals es 
persegueix i es criminalitza a aquest col·lectiu. Actualment existeixen 69 Estats amb 
disposicions que penalitzen els actes sexuals consensuats entre persones adultes del 
mateix sexe.

A més, en 6 països, la pena de mort és el càstig legalment prescrit per a les relacions 
sexuals homosexuals mentre que, en altres cinc, diverses fonts informen que podria 
imposar-se la mateixa pena.
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El nostre país es va convertir en referent internacional en matèria de protecció de 
drets del col·lectiu gràcies a la Llei del Matrimoni Igualitari, la Llei reguladora de la 
rectificació registral de l’esment relatiu al sexe de les persones, o les diferents lleis 
LGTBI i trans que s’han anat aprovant en les comunitats autònomes.

Som el vuitè país del món en aquesta matèria, però hem d’aspirar a més, per això 
són molt importants iniciatives com la Llei d’Igualtat de Tracte i no Discriminació (Llei 
Zerolo)  que es troba en fase de tramitació parlamentària,  així  com la pròxima llei 
LGTBI i Trans.

Som  conscients  de  la  importància  dels  avanços  que  s’han  realitzat,  però  també 
sabem que encara ens trobem lluny del nostre objectiu final, que no és un altre que la 
fi dels delictes d’odi i la discriminació als quals diàriament s’enfronten les persones 
del col·lectiu LGTBI.

Mancant conèixer la distribució per tipologies, sabem que l’any 2021 es va produir un 
increment  del  total  dels  delictes  d’odi  de més del  40% respecte al  2020,  rebent, 
segons dades del Ministeri de l’Interior 1802 denúncies per delictes d’odi (530 més 
que l’any anterior) la qual cosa suposa un trist rècord en la sèrie històrica des que es 
comptabilitzen aquests fets.

És  imprescindible  assenyalar  que,  a  més,  entorn  del  90% d’aquests  delictes  es 
queden sense denunciar, com a mostra l’enquesta sobre delictes d’odi del Ministeri 
de l’Interior realitzada l’any 2021. 

Aquesta enquesta també ens mostra que la majoria de les víctimes prefereixen acudir 
a les associacions del col·lectiu abans que a la policia i que lamentablement, més del 
50% de les persones que sí que van denunciar haver estat víctimes d’algun delicte 
d’odi consideren que el tracte rebut per part de qui va atendre aquestes denúncies, 
així com l’assistència i el suport rebuts després de les agressions que van sofrir van 
ser insatisfactoris.

Davant aquests resultats, el Ministeri de l’Interior va presentar el mes d’abril passat el 
Segon Pla d’Acció contra els Delictes d’Odi 2022-2024 amb el qual pretén corregir 
totes aquestes deficiències i fer aflorar tots els delictes d’odi que ocorren en realitat, 
garantint  un tracte adequat  a les víctimes i  creant  unitats específiques dins de la 
policia per a combatre aquests delictes.

El pla, que està dotat amb més d’un milió d’euros, comprèn 8 línies d’acció que tenen 
a les  víctimes dels  delictes d’odi  com a eix  prioritari;  i  per  això,  i  a  la  vista dels  
resultats de l’estudi, tres d’aquestes línies són: millorar l’assistència i el suport a les 
víctimes; impulsar la formació, la sensibilització i la conscienciació dels membres de 
les  FCSE  i  incentivar  la  participació,  la  col·laboració  i  les  activitats  amb  les 
organitzacions del tercer sector encaminades cap a la millora constant en la lluita 
contra els delictes d’odi.

Per això, des de la Corporació municipal de l’ajuntament de Sant Josep de sa Talaia,

ACORDAM:

Que en el marc de les nostres  competències ens comprometem a:
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1. Incentivar la participació, la col·laboració i les activitats amb les organitzacions 
del col·lectiu LGTBI que treballen amb les víctimes dels delictes d’odi.

2. Impulsar  la  formació,  sensibilització  i  conscienciació  dels  membres  de  les 
diferents  administracions  implicades  en  el  procés  d’atenció  i  suport  a  les 
víctimes de LGTBIfobia.

3. Condemnar  enèrgicament  qualsevol  discriminació  contra  les  persones  del 
col·lectiu LGTBI, així com qualsevol altra discriminació contra els seus drets 
fonamentals, incluida la incitació a l’odi. 

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=1

A) PART RESOLUTIVA 

 

2. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (acta del Ple ordinari de 28 d’abril de 
2022)

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a 
la redacció de l’acta de la sessió ordinària de 28 d’abril de 2022, l’alcalde la declara 
aprovada.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=2

 

3. Expedient 5152/2022. Designació de les festes locals per a l’any 2023

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Mitjançant escrit de la Conselleria de Model Econòmic, Turisme i Treball,  es dona 
trasllat de l’acord del Consell de Govern de l’aprovació del calendari de festes per a 
l’any 2023 a l’àmbit de les Illes Balears.

Havent de designar, d’acord amb el que disposa l’art. 46 del Reial decret 2001/1983, 
de 28 de juliol,  el Ple de l’Ajuntament dos festes locals per a l’any 2023, que per 
tradició siguin pròpies del municipi.

Vista la recomanació de la Direcció General de Treball i Salut Laboral, que demana 
que l’Ajuntament tengui en consideració l’elecció del dia 26 de desembre com a festa 
local. 

Vist que l’assumpte ha estat dictaminat per la Comissió Informativa de Ciutadania.
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Sotmesa la  proposta  a votació,  per  20 vots  a  favor  (8 del  PSOE,  5  del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE), és a dir, per 
unanimitat dels regidors assistents, s’ACORDA:   
 
1r- Designar festes locals per a l’any 2023 els següents dies:
 

—Dissabte, dia 5 d’agost, festivitat de Santa Maria
—Dimarts, dia 26 de desembre, segona festa de Nadal. 

 
2n- Donar trasllat del present acord a la Direcció General de Treball i Salut Laboral 
del Govern de les Illes Balears.
 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=3

 

4. Expedient 5567/2022. Expedient de modificació del pressupost núm. 07/2022, 
de crèdits extraordinaris amb càrrec al romanent líquid de tresoreria

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Es fa constar que els punts 4 i 5 es tracten conjuntament.

Vista la proposta que consta a l’expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa Especial de Comptes i Hisenda. 
 
Sotmesa la  proposta  a votació,  per  20 vots  a  favor  (8 del  PSOE,  5  del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE), és a dir, per 
unanimitat dels regidors assistents, s’ACORDA: 
 
PRIMER. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 07/22, en la 
modalitat  de  crèdits  extraordinaris  finançats  amb  càrrec  al  romanent  líquid  de 
tresoreria  resultant  de  la  liquidació  de  l’exercici  anterior,  d’acord  amb el  següent 
detall:
 
Altes en aplicacions de despeses
 

Aplicació Descripció Crèdits inicials
Crèdit 

extraordinari
Crèdits finals

Progr. Econòmica     

342 62267
Sala polivalent 
piscina Sant 

Josep
0,00 € 48.342,46 € 48.342,46 € 

3262 62268
Millores exteriors 
escola de música 

Can Blau
0,00 € 48.299,26 € 48.299,26 € 

161 63315

Renovació de la 
xarxa municipal 
d’abastament 

d’aigua a la zona 
de sa Caleta

0,00 € 600.000,00 € 600.000,00 €

  TOTAL 0,00 € 696.641,72 € 696.641,72 €
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Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent líquid de tresoreria resultant 
de la liquidació de l’exercici anterior, en els següents termes:
 
Altes en conceptes d’ingressos

 
Aplicació: econòmica

Descripció Euros
Cap. Art. Conc.

8 87 87000 Romanent líquid de tresoreria 696.641,72 € 

   TOTAL D’INGRESSOS 696.641,72 €

A  més,  queda  acreditat  el  compliment  dels  requisits  que  estableix  l’article  37.2, 
apartats  a i  b, del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desenvolupa el 
capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les hisendes 
locals, en matèria de pressupostos, que són els següents:
 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i  la impossibilitat  de 
demorar-ho a exercicis posteriors.
 
b) La inexistència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit destinat a aquesta 
finalitat específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establida la 
vinculació jurídica.
 
SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el  Butlletí 
Oficial de les Illes Balears, per quinze dies, durant els quals els interessats podran 
examinar-lo  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L’expedient  es  considerarà 
definitivament  aprovat  si  durant  el  citat  termini  no  s’haguessin  presentat 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 

En el debat del punt 4 i 5 hi ha intervengut l’alcalde i el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. 
Marí Álvarez, del GPM; la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS;  el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; 
i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=4

 

5. Expedient 5611/2022. Autorització de despesa plurianual

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la proposta que consta a l’expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa Especial de Comptes i Hisenda. 

Sotmesa la  proposta  a votació,  per  20 vots  a  favor  (8 del  PSOE,  5  del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE), és a dir, per 
unanimitat dels regidors assistents, s’ACORDA:  
 
PRIMER.  Autoritzar  una  despesa  plurianual,  per  als  exercicis  2022-2023,  per  un 
import total de 1.904.346,05 euros per finançar les obres de renovació de la xarxa 
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municipal d’aigües de sa Caleta, d’acord amb el següent règim financer periodificat:

Aplicació Exercici 2022 Exercici 2023 TOTAL
161 63315 600.000,00 € 1.304.346,05 € 1.904.346,05 €

 
En el debat del punt 4 i 5 hi han intervengut l’alcalde i el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. 
Marí Álvarez, del GPM; la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; 
i el Sr. Torres de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=5

 

6. Moció que presenta per escrit el GPM per instar el Govern de les Illes Balears 
a la millora urgent de la sanitat pública a l’illa d’Eivissa

Favorable Tipus de votació:
Punts 1, 3 i 4: ordinària 
A favor: 12, en contra: 8, abstencions: 0, absents: 1
Punt 2: unanimitat/assentiment

Vista la moció presentada per escrit pel Sr. Marí Álvarez, que ha estat dictaminada 
per la Comissió Informativa de Ciutadania i que a continuació es transcriu:
 
"EXPOSICIÓ DE MOTIUS
El passat 8 de març el cap del servei d’oncologia de l’Àrea de Salut d’Eivissa i Formentera, el  
Dr. Sánchez Cerrato, va anunciar la seva marxa de l’hospital Can Misses, deixant palesa la 
crisi  de  manca  de  professionals  que,  des  de  fa  molts  mesos,  pateix  la  sanitat  pública 
eivissenca.  Aquest  departament  compta  actualment  amb  una  única  oncòloga  a  jornada 
completa i un que fa un 75% de la seva jornada. L’única mesura presa a curt termini per la 
Conselleria de Salut ha estat la de desplaçar treballadors des de Mallorca, sent una resposta 
del  tot  insuficient,  atès que genera una situació  d’inestabilitat  que obliga els  usuaris  i  les 
usuàries a haver d’explicar cada vegada el seu cas, passant per mal tràngol que suposa haver 
d’experimentar una primera consulta cada vegada.

La  situació  del  departament  d’oncologia  és,  malauradament,  la  punta  de  l’iceberg  d’un 
problema que afecta nombroses especialitats mèdiques com demostra el fet que hagin quedat 
deserts  els  múltiples  processos  de  cobertura  de  personal  com  urgències,  reumatologia, 
medicina preventiva o el propi servei d’oncologia.

A més, falta personal a pediatria, traumatologia, al servei de salut mental i a al·lergologia entre 
d’altres.

Ateses aquestes mancances, Eivissa pateix les llistes d’espera més altes de l’arxipèlag balear: 
un eivissenc ha d’esperar gairebé tres mesos per ser atès per un especialista (un més que a 
la resta d’illes) i mig any per ser operat (dos mesos més que la mitjana balear). Això provoca 
una situació injusta i dramàtica front aquelles malalties que no poden esperar, que necessiten 
un  diagnòstic  i  un  tractament  ràpid.  És  necessari  deixar  de  banda  la  política  i  les 
reivindicacions partidistes. En aquests moments parlam de vides humanes.

La Conselleria de Salut i Consum disposa enguany de 2.010,6 milions d’euros, un 4% més 
que  l’any  anterior.  En canvi,  comptar  amb el  pressupost  més alt  de la  història  d’aquesta 
conselleria no està resultant en una millora del servei. Ens al contrari, el temps d’espera per a 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

Q
J6

ER
AR

97
C

T6
TQ

J3
G

N
G

G
N

LD
3 

| V
er

ifi
ca

ci
ó:

 h
ttp

s:
//s

an
tjo

se
p.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 8

 d
e 

14
 

http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=5


una intervenció quirúrgica a les Illes Balears és de 134 dies, molt per sobre de la mitjana 
estatal (123 dies) i  d’altres regions d’Espanya com Andalusia (128 dies), Múrcia (94 dies), 
Galicia (77 dies) o la Comunitat de Madrid (73 dies).

Atesa  aquesta  situació,  és  necessari  que  el  Govern  de  les  Illes  Balears  atengui  les 
reivindicacions dels professionals sanitaris que reclamen l’equiparació de la indemnització de 
residència  amb  els  professionals  de  Canàries  perquè  és  de  justícia  i  imprescindible  per 
començar  a  donar-li  la  volta  a  la  crisi  sanitària  que  vivim.  És  una  mesura  absolutament 
imprescindible per poder fidelitzar als metges i poder fer més atractives les places per poder-
ne incorporar de nous i cobrir totes les places vacants i les que és necessari crear.

PROPOSTES D’ACORD

1. El Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia constata la preocupant situació que pateix la 
sanitat pública a l’illa d’Eivissa motivat per la manca de professionals sanitaris i que afecta un  
servei públic essencial.

2. El Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Govern de les Illes Balears a oferir un 
servei digne i de qualitat als usuaris de l’Àrea de Salut d’Eivissa i Formentera, amb especial 
atenció en solucionar la problemàtica derivada de la manca d’oncòlegs.

3. El Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Govern de les Illes Balears a promoure 
polítiques actives de fidelització a fi d’aconseguir l’estabilitat de les plantilles a la nostra illa i,  
en  qualsevol  cas,  atendre  les  reivindicacions  dels  professionals  sanitaris  que  reclamen 
l’equiparació de la indemnització de residència amb els professionals de Canàries així com fer 
extensiu  als  professionals  d’Eivissa  el  plus  que  s’aplica  als  treballadors  de  l’Hospital  de 
Formentera.
 
4. El Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Govern de les Illes Balears a aplicar 
aquelles mesures necessàries que, atès que la Conselleria de Salut compta enguany amb el 
pressupost més alt de la seva història, posin solució a la situació límit que pateixen els usuaris  
de la sanitat a Eivissa, creant una situació d’injustícia front la resta d’illes."

A petició del Sr. Torres, de PxE s’acorda complementar el punt 2 de la moció, que 
queda redactat tal com a continuació es detalla:

“2. El Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Govern de les Illes Balears a 
oferir  un  servei  digne  i  de  qualitat  als  usuaris  de  l’Àrea  de  Salut  d’Eivissa  i 
Formentera,  amb  especial  atenció  en  solucionar  la  problemàtica  derivada  de  la 
manca d’oncòleg i de totes aquelles especialitats o serveis que actualment manquen 
a l’Hospital de Can Misses i a la resta de centres de salut d’Eivissa.”

Sotmesos a votació els punts 1, 3 i 4 de la moció, per 12 vots a favor (5 del GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE) i 8 vots en 
contra del PSOE, és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació, s’ACORDA:

1.  L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  constata  la  preocupant  situació  que 
pateix  la  sanitat  pública  a  l’illa  d’Eivissa  motivada  per  la  manca de professionals 
sanitaris i que afecta un servei públic essencial. 
 
3. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Govern de les Illes Balears a 
promoure  polítiques  actives  de  fidelització  a  fi  d’aconseguir  l’estabilitat  de  les 
plantilles  a  la  nostra  illa  i,  en  qualsevol  cas,  atendre  les  reivindicacions  dels 
professionals sanitaris que reclamen l’equiparació de la indemnització de residència 
amb  els  professionals  de  les  Canàries  així  com  fer  extensiu  als  professionals 
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d’Eivissa el plus que s’aplica als treballadors de l’hospital de Formentera.
 
4. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Govern de les Illes Balears a 
aplicar aquelles mesures necessàries que, atès que la Conselleria de Salut compta 
enguany amb el pressupost més alt de la seua història, posin solució a la situació 
límit que pateixen els usuaris de la sanitat a Eivissa, creant una situació d’injustícia 
davant la resta d’illes.

A continuació se sotmet a votació el segon punt de la moció, i per 20 vots a favor (8 
del PSOE, 5 del GPM, 3 d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 
1 de PxE), és a dir, per unanimitat dels regidors assistents, s’ACORDA:   
 
2. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Govern de les Illes Balears a 
oferir  un  servei  digne  i  de  qualitat  als  usuaris  de  l’Àrea  de  Salut  d’Eivissa  i 
Formentera, amb especial atenció a solucionar la problemàtica derivada de la manca 
d’oncòlegs  i  de  totes  aquelles  especialitats  o  serveis  que actualment  manquen a 
l’Hospital de Can Misses i a la resta de centres  de salut d’Eivissa.

En el debat hi ha intervengut el Sr. Marí Álvarez, del GPM; la Sra. Ribas Torres, del 
PSOE; la Sra.  Nauda,  d’UNIDES PODEM; la  Sra.  Ruiz,  de CIUDADANOS; el  Sr. 
Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=6

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

7.  Expedient  5527/2022.  Informe  de  compliment  dels  terminis  de  pagament 
establits a la Llei 15/2018, 1r trimestre de 2022

 
L’alcalde  dona  compte al  Ple  de  l’informe tramès  al  Ministeri  d’Hisenda  sobre  el 
compliment dels terminis previstos a la Llei 15/2010, pel que fa al primer trimestre de 
l’exercici 2022.

Diu  que,  segons aquest  informe,  el  període mitjà  dels  pagaments realitzats  en el 
trimestre (entre l’1/01/2022 i el 31/03/2022) ha estat de 36,74 dies, i el període mitjà 
de pagament global a proveïdors trimestral, de 20,06 dies.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=7

 

8. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia

L’alcalde  manifesta  que  han  estat  a  disposició  de  tots  els  regidors  els  decrets  i 
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resolucions emesos per l’alcalde i regidors delegats.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent: http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=8

A les 11.55 h es fa un descans de 20 minuts i es reprèn la sessió a les 12.15 h. 

 

9. Moció de control que presenta per escrit el GPM en relació amb els senders 
homologats

El Sr. Ribas Vidal, del GPM, presenta per escrit la moció de control que a continuació 
es transcriu:

“Farà uns vint-i-vuit mesos que el Grup Popular va presentar, una moció d’acord 
per  la  creació  d’uns  senders  homologats,amb  unes  marques  distingibles, 
conegudes a reu d’Europa,tant per veïns com per a turistes, sobretot per els que 
són  aficionats  a  fer  senderisme  o  ciclisme,  que  puguen  passejar  pels  nostres 
senders i no desfent l’entornen polit que tenim al nostre municipi. Unes activitats 
que cada any augmenta el seu nombre d’usuaris i ajudar a desestacionalitzar la 
temporada d’estiu.

En aquell ple vàrem tenir el suport de tots els grups municipals que formen aquest 
plenari i no només això, sinó que també la regidora que ocupava aquesta regidoria 
la Sra. Anna Ribas, va dir que ja tenia dues o tres rutes dissenyades.

Després de més de dos anys, i un parell de canvis del regidor d’esports, i sense 
tenir cap noticia d’aquest tema, ens agradaria saber:

1- Com estan aquestes rutes?
2- Quines rutes són a ses que va fer referència la regidora i per on passen?”

En el debat hi ha intervengut el Sr. Ribas Vidal, del GPM i el Sr. Sánchez, del PSOE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=9
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10.  Moció  de control  que  presenta  per  escrit  el  GPM sobre les al·legacions 
presentades al Pla de gestió de la Xarxa Natura 2000 “costa oest Eivissa”

El  Sr.  Marí  Álvarez,  del  GPM,  presenta  per  escrit  la  moció  de  control  que  a 
continuació es transcriu:

“En el  pleno  anterior,  el  ordinario  del  mes de abril,  tras una pregunta  del  Grupo 
Popular  Municipal  sobre,  el  Plan de Gestión de la  Red Natura 2000 “Costa Oest 
Eivissa”, el equipo de gobierno dijo que se habían presentado alegaciones sobre un 
par de cuestiones, y por ello se presenta esta moción de control, para que el equipo 
de gobierno explique en que han consentido las alegaciones presentadas sobre los 
estacionamientos.”

En el  debat  hi  ha intervengut  el  Sr.  Marí  Álvarez,  del  GPM i  la  Sra.  Fernández, 
d’UNIDES PODEM.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=10

11. Moció de control que presenta per escrit el GPM sobre l’execució de carril 
bici

La Sra. Bonet, del GPM, presenta per escrit la moció de control que a continuació es 
transcriu:

“En el pleno de octubre del 2021, ya les avisamos que tras ver la presentación del 
proyecto del carril bici y reordenación de la circulación de C/ Vicente Serra que el 
Ayuntamiento había publicado, este gobierno no tenía un plan, todas las actuaciones 
que se están haciendo, las han hecho sin una planificación previa, se están haciendo 
actuaciones a medida que van saliendo los inconvenientes, y crean ustedes que van 
a salir más. 
Como ya también les dijimos no estamos en desacuerdo con la creación del carril 
bici,  pero  con  un  estudio  previo  de  las  necesidades  reales  de  los  vecinos  y 
comerciantes de la zona y no sin consensuar con ellos que son los que realmente 
saben las necesidades de la zona. 
Aquí vemos una vez más que la improvisación y las prisas no son la solución a la 
ejecución de un proyecto que también se ha hecho con prisas y sin ver realmente los 
pros y contras que esto puede conllevar,  les propusimos el  aplazamiento de este 
proyecto a fin de que se pudiera estudiar con más detalle, ya que en la presentación 
había información, escrita y/o visual, que no era real. 

• • ¿Por qué han hecho el proyecto del carril bici de San Jorge, C/ Merlere y 
Avda.  Vicente  Serra  i  Orvay,  y  la  ejecución  de  este  sin  un  estudio  detallado, 
consensuado y planificado? “

En  el  debat  hi  ha  intervengut  la  Sra.  Bonet,  del  GPM,  i  el  Sr.  Ribas  Planells, 
d’UNIDES PODEM. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=11
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12. Moció de control que presenta per escrit el grup CIUDADANOS en relació 
amb la instal·lació de càmeres de reconeixement de matrícules a les rotondes 
més conflictives

La  Sra.  Ruiz,  de  CIUDADANOS,  presenta  per  escrit  la  moció  de  control  que  a 
continuació es transcriu:

“Exposición de los motivos: 
Nos hallamos al inicio de la temporada, en la que se prevé el regreso del turismo tras 
dos años de pandemia. Las Islas Baleares es una de las comunidades con mayor 
índice de criminalidad, que se situó en 2021 en 12 casos por cada mil habitantes, por 
encima de la media nacional. 
La carencia de agentes del instituto armado en las islas es un hecho, estando las 
plantillas de los diferentes FFCCS mermadas, siendo nuestro municipio unos de los 
más afectados por esta carencia. 
La  solución  a  esta  carencia  de  agentes  es  bien  complicada  y  pasa  por  la 
indemnización  por  residencia,  algo  que  se  escapa  las  competencias  de  este 
municipio. 
Lo que si que municipalmente se puede hacer es dotar al máximo a nuestros cuerpos 
de seguridad de las herramientas necesarias para facilitarles el trabajo. Como por 
ejemplo  de  cámaras  de  ANPR  (Automatic  Number  Plate  recognition)  lector  de 
matrículas y cámaras de seguridad en las zonas más conflictivas. 
Es por ello que Ciudadanos presentamos una moción en Noviembre de 2020 para 
instalación de dichas cámaras de reconocimiento de matrículas en las rotondas más 
conflictivas, que fue rechazada. 
El Grupo Municipal de Ciudadanos se plantea las siguientes cuestiones: 
-  ¿Se  prevé  finalmente  la  colocación  de  estas  cámaras  de  reconocimiento  de 
matrículas en nuestro municipio? 

-  ¿Se prevé en un futuro cercano la  colocación de cámaras de seguridad en las 
zonas más conflictivas de nuestro municipio, como Playa d’en Bossa y Cala de Bou? 
¿Si es así para cuando podríamos contar con ellas en cada una de estas zonas?”

En el debat hi ha intervengut la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS, i la Sra. Ribas Torres, 
del PSOE.  

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=12

 

C) PRECS I PREGUNTES 

 

13. Precs i preguntes

En primer lloc es dona contestació a les preguntes pendents de contestar del Ple 
anterior.
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Els següents regidors varen formular preguntes de forma verbal:

El Sr. Marí Álvarez, la Sra. Bonet, el Sr. Ribas Vidal i la Sra. Ribas Ribas, del GPM; el 
Sr. Becerra i la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. 
Torres, de PxE. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=13

I no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió i n’estenc aquesta acta, de 
la qual, com a secretària, don fe i firm juntament amb l’alcalde. 

Aquesta acta queda complementada amb la gravació efectuada en el mateix moment, 
que queda incorporada a aquest document, en el qual figuren totes les deliberacions i 
intervencions produïdes a la mateixa sessió.

El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera 
que garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la 
secretària general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia.

 

DILIGÈNCIA.-  per fer constar que aquesta acta es va aprovar pel Ple d’aquest Ajuntament 
en la sessió ordinària feta  el 30 de juny de 2022.  

DOCUMENT FIRMAT ELECTRÒNICAMENT
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http://149.202.169.58/?pleno=20220526&punto=13
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